
 
Open brief van N-VA Oudenburg naar aanleiding van het publiceren van het meerjarenplan en –

begroting door de bestuursmeerderheid CD&V en Spa te oudenburg. 

N-VA oudenburg heeft een visie en een missie; we wensen Groot Oudenburg te wapenen voor de 

uitdagingen van de toekomst. Het is geen geheim dat er moeilijke jaren op ons afkomen. 

Beleidskeuzes genomen door de meerderheidspartijen CD&V en Spa de voorbije decennia hebben, 

naast ook wel andere factoren, geleid tot de financiële toestand waarin Oudenburg zich vandaag 

bevindt.  

In het Oudenburgse Stadsmagazine (december 2013) kondigt de burgemeester in zijn voorwoord aan 

dat 2014 het jaar wordt van snoeien en herbronnen. Hij uit eveneens zijn vrees dat “De doeners” 

zullen moeten wijken voor “De zeggers”.  

Je kan het natuurlijk ook omdraaien… De vrees van de burgemeester dat “De doeners” op termijn 

zullen verdwijnen is misschien omdat ze jaar na jaar hebben bewezen dat ze geen visie hadden. Ze 

hebben de volgende generaties met een torenhoge schuld opgezadeld. Misschien is de tijd rijp om de 

kans te laten aan “De zeggers” om een nobele “Doener”  te worden. 

Deze, en voor onze burgemeester toch wel nieuwe invalshoek (tot voor enkele weken en ook tijdens 

de campagne leek er geen vuiltje aan de lucht in Oudenburg)  leek ons alvast veelbelovend en een 

bijkomende stimulans om het beleidsplan en begroting grondig te bestuderen. 

We hebben ons als N-VA Oudenburg voorgenomen om moedige, maar moeilijke beslissingen in het 

belang van Oudenburg en aangegeven door de CD&V en Spa meerderheid te steunen. We hebben dit 

trouwens op de vorige gemeenteraad ook gedaan toen bepaalde retributies werden opgetrokken. 

Helaas na lezen, herlezen, laten lezen en nogmaals herlezen van het plan en begroting, vinden wij 

nergens ook maar enige aanzet tot snoeien en herbronnen zoals de burgemeester aankondigt in het 

Stadsmagzine. 

Integendeel! We lezen in de begroting heel wat punten die bij ons vragen oproepen.  Het lijkt of de 

zichzelf verklaarde “Doeners” plots niet meer zo geneigd zijn om veel te doen…  Ook de Spa Schepen 

van financiën beaamt op de gemeenteraad doodleuk dat een meerjarenplan nooit de realiteit 

weergeeft en in de loop van de volgende jaren vaak zal aangepast worden.  

De impact van een dergelijke aanpak, heeft N-VA Oudenburg proberen weer te geven in drie 

eenvoudige grafieken. 

 

 

 



Uit de eerste grafiek leiden we af dat Oudenburg jaar na jaar minder zal investeren.  

 

N-VA oudenburg heeft in de campagne voor de gemeenteraadsverkiezingen van 2012 gewaarschuwd 

om te blijven investeren, want een bedrijf en bij uitbreiding een stad of gemeenste dat niet meer 

investeert, valt stil en gaat er op termijn op achteruit. Vanaf 2016 nemen de investeringen drastisch 

af om tegen 2019 bijna stil te vallen (2.7 miljoen euro in 2014 tot 17.500 euro in 2019). 

Ook op het vlak van het stijgend aantal personeelseffectieven, de aanpak van de lokale vergrijzing, en 

stijgende pensioenkosten van het gemeentepersoneel wordt er geen visie uitgewerkt. Alles blijft bij 

het oude. Niet wat je zou verwachten van “De doeners”… Er wordt geld uitgegeven aan zaken waar 

de gemiddelde burger niet wakker van ligt, maar om de mantelzorgpremie op te trekken is er geen 

ruimte 

Er wordt niet structureel bespaard op de werkingskosten. Uit onderstaande grafiek leren we dat de 

werkingskosten zelfs nog toenemen in Oudenburg. Dit gaat regelrecht in tegen de trend in andere 

steden en gemeenten. Omdat de meerderheid zelf aanhaalt dat de werkingscijfers van 2014 

uitzonderlijk hoog zijn, hebben we ons gebaseerd op de evolutie 2015 -2019. 
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De beleidsplannen of wat ervoor moet doorgaan, zijn bezwaarlijk de titel beleidsplan waardig. Het 

zijn verzorgd opgestelde beschrijvende (descriptieve) situatieschetsen. De situatie “As Is”, zoals dit zo 

mooi wordt genoemd binnen managementplannen. Een beleidsplan beoogt natuurlijk wel iets 

anders. Het is een visionair beleidsinstrument waar realistische tussentijdse en finale doelstellingen 

in worden beschreven. Lijkt verdacht veel op zeggen in plaats van doen… 

Beleidsplannen zijn een optelsom van kritische succesfactoren, die op basis van objectieve  

performantie indicatoren worden geëvalueerd. Ze helpen een beleid om de effecten van het doen of 

niet doen te interpreteren. 

Om niet van vooringenomenheid te kunnen verdacht worden, geven we hieronder enkele definities 

van een beleidsplan. Aan de lezers om te beoordelen of de beleidsplannen van de CD&V en Spa 

meerderheid hieraan beantwoorden en zij dus met fierheid de titel van “Doeners” mogen dragen. 

1. Door het beleid vastgesteld document waarin beleid voor een begrensde periode is vastgelegd. 
Gevonden op http://www.encyclo.nl/lokaal/10172 

2. Plan betreffende het te voeren beleid  
Gevonden op http://www.encyco.nl/nol.php 

3. Een sturingsmiddel waarmee de organisatie de werkzaamheden richt op de missie, de 
gemeenschappelijke opdracht of de bestaansreden van de organisatie. De missie wordt vertaald in 
algemene en concrete doelstellingen. De organisatie omschrijft in het beleidsplan hoe de 
beschikbare mensen en middelen zullen worden ingezet om deze doelstellingen te real 
Gevonden op http://www.fov.be/IMG/doc/begrippenlijst.doc 
 
4. De doelstellingen van een onderneming staan uitgewerkt in een beleidsplan. Het beleidsplan 
mondt uit in voorschriften en regels.  
Gevonden op http://www.encyco.nl/nol.php 
 
5. Plan betreffende het uit te voeren beleid 
Gevonden op http://www.woorden-boek.nl/woord/beleidsplan 

Als laatste punt hebben we de evolutie van het gecumuleerde budgettaire reserve in een grafiek 
voorgesteld. Hieruit leren we dat de reserves geleidelijk aan worden opgebruikt. Waar er in 2013 nog 
7 miljoen Euro reserve was, slinkt dit tot 649.503 Euro in 2019. 
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Samengevat kunnen we dus stellen dat de meerderheid gekozen heeft om tegen 2019 een budget in 
evenwicht te kunnen voorleggen. Ze zullen dit pogen te realiseren door: 

- Drastisch inkrimpen van de investeringen (van €2.743.621  in 2014 naar €17.500 in 2019) 
- Opgebruiken reserves (van €7.000.000 in 2013 naar €649.503 in 2019) 

N-VA oudenburg had dit liever zien gerealiseerd worden door structurele besparingen. De 
meerderheid kiest hier duidelijk niet voor en laat de werkingskosten stijgen van 8,4 miljoen Euro in 
2015 naar 8.7 miljoen Euro in 2019. 

Het budget en meerjarenplan 2014-2019 bevat vele beleidskeuzes die voor kritiek vatbaar zijn en die 
N-VA punt per punt had kunnen amenderen, maar als u de politiek in Oudenburg wat volgt, dan weet 
u dat alle voorstellen steeds meerderheid tegen oppositie worden goed- of afgekeurd. Sommige 
eerst afgekeurde voorstellen van de oppositie duiken later plots wel terug op in een beslissing van de 
meerderheid en worden dan met veel poeha aangekondigd.  

Op basis hiervan hebben wij bewust gekozen om op de gemeenteraad niet punt per punt te 
amenderen. Het resultaat is op voorhand toch reeds gekend. Het college en de voorzitter van de 
gemeenteraad  dicteren en de andere CD&V-mandatarissen volgen plichtsbewust en zonder stil te 
staan bij de gevolgen “Kuddegewijs” hun “Doeners”.  

N-VA Oudenburg kiest voor een andere aanpak. 

We presenteren de 3 basisgrafieken omdat we ervan overtuigd zijn dat hiermee alles gezegd is. We 
zullen alle andere punten stuk voor stuk publiceren in een rapport en deze op onze website plaatsen. 
Verder sturen we dit rapport naar al onze leden, sympathisanten en contacten. We kunnen alleen 
maar hopen dat veel inwoners uit Groot Oudenburg dit oppikken en zelf de juiste conclusies trekken. 

De toekomst zal uitwijzen wie “De doeners” en wie “De zeggers” waren. Voor ons is er maar één 
conclusie op basis van voorgelegde stukken en het voorwoord van de burgemeester in het 
Stadsmagzine. 

Er is een beleid aan de macht, dat er blijkbaar van uitgaat dat dit hun laatste legislatuur is. Ze 
redeneert als volgt: “Wie na ons komt, moet het maar oplossen!”.  

De Spa schepen heeft evenwel deze avond formeel laten optekenen dat als het van haar afhangt, ze 
er na 2018 nog graag een legislatuur wil aanbreien met CD&V, ook al moet ze hiervoor al haar 
aangekondigde prioriteiten inslikken en kan er geen enkele schepen antwoorden hoeveel ze nu 
eigenlijk echt bespaard hebben. 

 

We hopen dat de nakomelingen van de leden van de huidige meerderheid het hen ooit zullen 
kunnen vergeven. 

N-VA Oudenburg 

 

 


